
14 oktober 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 86                FRN 2020/98

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni av Mikael Carlsson, Lina Olsson, Yusie Rundkvist Chou nackalistan m.fl

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären föreslår kommunen att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån 
befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna och utifrån en sådan 
analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på Järlahöjden nära barn och 
ungdomar.

Kultur och fritidsenhetens bedömning är att fritidsnämndens antagna aktualiserade 
kapacitetsrapport gällande idrottsanläggningar tillsammans med det fortsatta 
utvecklingsarbete som görs inom exploateringsprojektet Järlahöjden motsvarar förslaget i 
motionen.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov (NL)
Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov
 

Yrkanden
Henrik Hermansson (MP) yrkade bifall, med instämmande av Ella Tegsten (S), till motionens 
förslag.
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Henrik Hermansson (MP)yrkade bifall, med instämmande av Ella Tegsten (S), till motionens 
förslag.
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Med avslag på Hermanssons yrkande beslutade fritidsnämnden i enlighet med enhetens 
förslag till beslut.

Reservationer
Bosse Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans räkning.

6 (18)



14 oktober 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

 
Henrik Hermansson lämnade en reservation för Miljöpartiet
 
Ella Tegsten, Socialdemokraterna, reserverade sig mot beslutet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.   
" Bristen på idrottsytor är stort i Stockholmsregionen och Nacka är inget undantag. Vi i 
Socialdemokraterna i Nacka har lagt konkreta förslag till kommunen som innebär att idrotten 
prioriteras även i centrala områden som Järlahöjden. Området är redan idag ett etablerat 
idrottskluster med god tillgång till kommunikation för transport och centralt beläget boende i 
Nacka. I takt med att befolkningen i Nacka ökar kommer även trycket på ytorna i Järlahöjden 
att öka därför behöver idrottens kapacitet utökas för att inte bristen ska bli ännu större
Ännu har inga förslag från den borgliga majoriteten redogjort för att motverka att bristen på 
idrottsytor ökar. Istället för majoriteten en politik som splittrar idrotten och ger endast tillgång 
till idrott för ett fåtal medborgare. Bland annat redogjorde majoriteten på mötet att de saknar 
ambitioner för vart i Nacka ishallarna i järlahöjden ska placeras. Enligt majoriteten är 
ställningstagandet till ishallar i Ektorp lika osäkert som att ishallarna ska behållas på 
järlahöjden till och med redogjorde de att en tredje lokalisering kan bli aktuell. Oviljan att ta 
fram ett konkret förslag är ett tecken på att majoriteten inte vet vad de vill med idrotten i 
Nacka.  
Borgarnas brist på politik för att ta ansvar för hur idrottsytor ska etableras och lokaliseras 
kommer att resultera i att många barn i Nacka inte kommer få ta del av idrottens starka kärna 
av gemenskap. Vi i Socialdemokraterna vill tillgodose medborgarnas behov av idrottsytor och 
därför yrkade vi för att utveckla Järlahöjden som ett idrottskluster.  ”
 
Henrik Hermansson lät anteckna följande för Miljöpartiet.    
” Miljöpartiet anser att det behöver tas ett samlat grepp kring placeringen av främst ishallar 
och simhallar i kommunen. Dessa anläggningar är en form av infrastruktur för hela 
kommunen och behöver lokaliseras för att komma alla medborgarna till del, inte bara utifrån 
läget i exempelvis Järlahöjden..
Att avslå motionen, som majoriteten nu gjort, med hänvisning till exploateringsprojektet 
Järlahöjden motsvarar enligt Miljöpartiet inte tanken bakom motionen. Det motsvarar inte 
heller kommunens samlade behov. Det är väldigt tveksamt om och hur de aktörer som 
samverkar kring exploateringen av Järlahöjden ska ta hänsyn till exempelvis fördelar med 
samlokalisering av simhall och ishallar eller nackdelar med placering i andra stadsdelar.
I slutändan är risken att idrottsanläggningarna skjuts undan från Järlahöjden. Inte för att det är 
mer effektivt för kommunen som helhet, utan för att man försöker lösa lokaliseringsfrågorna 
”en stadsdel i taget”. ”
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet.    
” Vänsterpartiet stödjer Nackalistans motion om att kommunen borde göra en noggrann 
lokaliseringsanalys utifrån befolkningsutvecklingen på Sicklaön och utifrån en sådan analys 
prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på Järlahöjden. Vänsterpartiet håller 
även med om att idrottens planer och anläggningar på Järlahöjden bör placeras centralt så att 
all barn och ungdomar har nära till idrottsmöjligheter. Den kapacitetsutredning som idag 
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ligger till grund för inriktningsbeslutet för Järlahöjden är bristfällig och bör som 
Vänsterpartiet tidigare påpekat revideras.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 

idrottens behov 
Inkom den 15 juni av Mikael Carlsson, Lina Olsson, Yusie Rundkvist 

Chou m.fl   

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 

Motionären föreslår kommunen att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån 

befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna och utifrån en 

sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på Järlahöjden nära 

barn och ungdomar. 

Kultur och fritidsenhetens bedömning är att fritidsnämndens antagna aktualiserade 

kapacitetsrapport gällande idrottsanläggningar tillsammans med det fortsatta 

utvecklingsarbete som görs inom exploateringsprojektet Järlahöjden motsvarar förslaget 

i motionen.   

Förslagen i motionen 

Att göra en noggrann lokaliseringsanalys utifrån befolkningsutvecklingen på Sicklaön 

och speciellt de centrala delarna och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av 

planer och anläggningar på Järlahöjden nära barn och ungdomar. 

Tidigare beslut  

Kommunstyrelsen fattade ett inriktningsbeslut för planering och genomförande av en ny 

stadsbyggnadsstruktur på Järlahöjden den 27 november 2017, § 320. I 

inriktningsbeslutet fastställs att alla befintliga idrottsanläggningar ska finnas kvar i 

området med undantag för en 11-spelar plan som istället föreslås bli en 7-spelarplan 

samt att en ishall flyttas till en annan kommundel. Inriktningsbeslutet kompletterades 

senare med ett ordförandeinitiativ i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018, § 249, där 

det beslutas att pröva möjligheten att inrymma ytterligare en 11-spelarplan.  

Fritidsnämnden antog den 12 juni 2019, §53, en aktualiserad kapacitetsrapport gällande 

idrottsanläggningar där beslutade och planerade idrottsanläggningar redovisas.  

Den 30 mars 2020, §86, beslutade kommunstyrelsen om en genomförandeplan för 

stadsutvecklingen på västra Sicklaön grundad på de två tidigare inriktningsbesluten. 

 

Fritidsnämnden 
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Enhetens utredning och bedömning 
Järlahöjden ingår i stadsutvecklingsprojektet Centrala Nacka och rymmer idag två stora 

bollhallar varav en med fast läktare och en med en utfällbar läktare, två mindre 

gymnastiksalar, ett litet gym, en liten judohall samt en simhall. Vidare finns även en 

ishall och en isrink i ett provisoriskt tält samt en skatepark. Dessutom finns en mindre, 

modern friidrottsanläggning för skolidrott och två 11-spelarplaner, varav en är ett 

fotbollstält som medger spel året runt. 

 

Fritidsnämnden har en antagen aktualiserad kapacitetsrapport gällande 

idrottsanläggningar där beslutade och planerade idrottsanläggningar redovisas.12 juni 

2019, §53. Rapporten uppdateras löpande för att takta med Nackas befolkningsprognos 

och ligger till grund för de förslag på nya idrottsanläggningar som fritidsnämnden 

föreslår.  

 

Enligt de gällande inriktningsbesluten och genomförandeplanen kommer alla befintliga 

idrottsanläggningar finns kvar i området med undantag för en ishall som föreslås flyttas 

till en annan kommundel och en 11-spelarplan som föreslås bli en 7-spelarplan och med 

tillägget att pröva möjligheten att inrymma ytterligare en 11-spelarplan, det vill säga 

totalt två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. De befintliga idrottsanläggningarna ska 

vara i drift tills det finns ersättningsanläggningar. 

 

Dialog med föreningar med verksamhet i ishallarna visade att förslaget att ha två ishallar 

på olika platser på Sicklaön är sämre för deras verksamhet än två ishallar på samma 

ställe. De två ishallarna på Järlahöjden planeras därför att flyttas till Ektorpsvägen där 

den föreslagna detaljplanen medger möjlighet för två ishallar bredvid varandra, en ny 

tennishall inrymmande 6 tennisbanor och 3 padelbanor samt parkering.  

 

Kommunen har dragit ner på byggtakten som en anpassning till tunnelbanans förändrade 

tidplan, inbromsningen på bostadsmarknaden och regionens befolkningsprognos. 

Arbetet med att utveckla hur området kring Järlahöjden ska utformas fortsätter enligt 

gällande beslut, men i ett annat tempo och ibland i en annan ordning.  

 

Under 2019 och 2020 har kapaciteten gällande idrottsanläggningar på Sicklaön ökat. Två 

5-spelarplaner med konstgräs på taket på Rusta-huset har tillkommit och två 5-

spelarplaner, en med konstgräs och en grusplan har tillgängliggjorts för föreningslivet 

måndag till torsdag. Skuru IP har gått från att vara en naturgräsplan till att bli en 

konstgräsplan vilket ger planen betydligt fler nyttjandetimmar. Kommunen har även hyrt 

in och upplåtit tider för föreningslivet i den provisoriska sporthallen på Kvarnholmen. 

En beach-volleybollplan har anlagts i Hästhagen och upplåts till föreningslivet två dagar 

i veckan.     

     

Kultur- och fritidsnämndens bedömning är att fritidsnämndens antagna aktualiserade 

kapacitetsrapport gällande idrottsanläggningar med årliga uppdateringar som görs 

tillsammans med det pågående arbete som görs inom exploateringsprojektet Järlahöjden 

motsvarar förslaget i motionen.   
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Ekonomiska konsekvenser 

Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Konsekvenser för barn 

Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn och unga. 

Handlingar i ärendet 

Motion den 15 juni av Mikael Carlsson, Lina Olsson, Yusie Rundkvist Chou m.fl   

 

 

 

 

 

 

Cortina Lange  Anna Kristiansson 

Enhetschef   Utvecklingsledare    

Kultur- och fritidsenheten  Kultur- och fritidsenheten 

 


	958fb6ff-ef65-406d-aea9-ebcb08448e9c.docx
	c2b0036f-b0a8-44db-86f8-09f420450d5f.docx
	INNEHÅLLSFÖRTECKNING

	31f798fa-26b3-43ec-bb6d-0f7e29130a63.docx
	Arrende av idrottsmark för byggnation av två padelbanor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång


	eb5045bb-d14b-4a90-b49c-66e677e445e1.docx
	Förlängning av åtgärder i aktivitetsbidraget för att kompensera föreningars ekonomiska förlust till följd av COVID-19
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång


	63517e65-3afa-4972-814a-06520093579e.docx
	Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckning


	8b9d30d4-40fd-4212-98a3-625b53489712.docx
	Motion - Idrottssatsningar Sicklavallen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckning


	e5849cb4-b6d3-440f-ac1c-b8ee0aad89f5.docx
	Information angående workshop och enkätundersökning kopplat till bidrags- och taxeöversyn
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning


	affc7a51-e747-4279-a8fb-6bcf769a72bb.docx
	Information om bollplaner Källtorp
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckning


	adb2b2c4-3dcc-4b3c-a0bc-205f09c2c398.docx
	Information om Covid-läget
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång


	3b772a2b-7daf-4de5-85b5-b175ed3edeff.docx
	Övriga frågor
	Ärendet
	Paragrafen är justerad


	2499561f-ca04-4fb5-ad29-f41f6c1147d3.docx
	Redovisning Inkomna handlingar
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Paragrafen är justerad



